
RG.0012.2.4.2024 

Protokół Nr 35 /24 

z posiedzenia Komisji skarg, wniosków i petycji  

z dnia 14 marca 2024 r. 

W posiedzeniu udział wzięło 4 członków komisji, (Lista obecności w załączeniu), Wójt 

Gminy Narewka J. Gołubowski, Sekretarz Gminy J. Chomczuk oraz wnoszący petycję M. 

Jaworski, oraz inne osoby uczestniczące w posiedzeniu (W załączeniu). Posiedzenie otworzył 

Przewodniczący Komisji p. S. Sadowski, który przedstawił zaproponowany porządek obrad, 

który poddał pod głosowanie (4 głosy „za”), tj:   

Porządek dzienny posiedzenia: 

1. Rozpatrzenie petycji z dnia 22.02.2024 r. w sprawie podjęcia przez Radę Gminy 

Narewka inicjatywy zmierzającej do przedstawienia projektu uchwały dotyczącego 

przeprowadzenia referendum lokalnego na podstawie art.9 ustawy z dnia 15 września 

2000 r. o referendach lokalnych.  

2. Wolne wnioski.  

 

Do punktu 1-go. Rozpatrzenie petycji z dnia 22.02.2024 r. w sprawie podjęcia przez Radę 

Gminy Narewka inicjatywy zmierzającej do przedstawienia projektu uchwały dotyczącego 

przeprowadzenia referendum lokalnego na podstawie art.9 ustawy z dnia 15 września 2000 r. 

o referendach lokalnych.  

Przewodniczący Komisji przedstawił petycję z dnia 22.02.2024 r. w sprawie podjęcia 

przez Radę Gminy Narewka inicjatywy zmierzającej do przedstawienia projektu uchwały 

dotyczącego przeprowadzenia referendum lokalnego na podstawie art.9 ustawy z dnia 15 

września 2000 r. o referendach lokalnych, która dotyczy projektu ustawy o Obiekcie Światowego 

Dziedzictwa UNESCO Puszcza Białowieska przedstawionym w dniu 13 lutego 2024 r. na posiedzeniu 

Komisji Klimatu i Środowiska Senatu Rzeczypospolitej Polskiej w Warszawie. W pierwszej 

kolejności głos zabrał Wójt Gminy Narewka, który podkreślił, że jest za przeprowadzeniem 

referendum i pokreślił, że takie referendum ma się odbyć na poziomie powiatu. Wnoszący 

petycję M. Jaworski podkreślił, że jest to inicjatywa oddolna i to właśnie mieszkańcy mają 

prawo się wypowiedzieć. Omówił procedury związane przeprowadzeniem referendum 

podkreślając, że ustawa o referendum wyraźnie wskazuje sposób zbierania podpisów, a 

dotychczas prowadzone działania okażą się nieskuteczne. Zaznaczył, że najlepsza byłaby 

inicjatywa oddolna, zwłaszcza, że temat Puszczy Białowieskiej dotyczy przede wszystkim 

trzech gmin tj. Narewki,  Białowieży i Hajnówki. Wójt Gminy odniósł się do projektu ustawy, 

wyjaśnił, ze przygotowywany jest inny projekt w sprawie Obiektu Światowego Dziedzictwa 

UNESCO Puszczy Białowieskiej. Radna W. Bondaruk podkreśliła, że petycja M. Jaworskiego 

jest bardzo trafna, gdyż to właśnie mieszkańcy powinni opowiedzieć się co do tematu Puszczy 

Białowieskiej. Przypominała o licznych spotkaniach z tym związanych, zaproponowała 



wspólne spotkanie Wójtów sąsiednich gmin, tj. Białowieży i Hajnówki. Sekretarz Gminy J. 

Chomczuk przedstawił procedury związane z przeprowadzeniem referendum, podkreślając, że 

w pierwszej kolejności należy doprecyzować pytanie lub pytania, na które mieszkańcy będą 

odpowiadać. Podkreślił także, że referendum związane będzie z poniesieniem dodatkowych 

kosztów. Radna W. Bondaruk podkreśliła, że należy mieć wzmożoną czujność w temacie prac 

legislacyjnych nad Puszczą Białowieska, a także dokładne rozpatrzenie i przygotowanie 

takiego referendum. Zaznaczyła, że gmina Narewka powinna być inicjatorem takiego 

referendum, gdyż Puszcza Białowieska dotyczy jej w przeważającej mierze.  

Po przeprowadzonej dyskusji, członkowie Komisji uznali, mając na względzie konieczność 

ochrony walorów Puszczy Białowieskiej, ale też dobro mieszkańców gminy Narewka, iż petycja jest w 

pełni zasadna. (4 głosy "za"). 

Do punktu 2-go. Wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach podejmowano temat równania dróg gminnych.  

Wobec braku innych spraw posiedzenie Komisji zakończono. 

Protokolant: 

Barbara Niewiadomska-Golonko 

       Przewodniczący Komisji  

  Stanisław Sadowski 


